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Interpellation till Hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Jonas 

Andersson (fp) 

Interpellation om avgiftsfria besök på 

ungdomsmottagningar 
En kärna i ungdomsmottagningarnas verksamhet är att det ska vara enkelt att ta kontakt och 
komma dit. Att inte ha någon avgift till vare sig barnmorskor eller kuratorsbesök är en viktig 
del i att uppnå detta. Andra exempel är fri utdelning av kondomer och att svara snabbt på 
frågor någon har utan att krångla till det med journalföring.  

Enkelheten försvinner när någon av olika skäl behöver träffa en läkare eller en psykolog. Om 
de är 19 år eller äldre ska de plötsligt betala. 200 kronor för ett läkarbesök och 100 kronor för 
ett psykologbesök. Ungdomsmottagningarnas personal berättar att detta avskräcker. De 
berättar att unga tjejer och killar som behöver en läkarundersökning eller besök hos en 
psykolog helt enkelt avstår när de får veta att de behöver betala.  

Enligt de siffror vi fått från Närhälsans ungdomsmottagningar gör totalt 2200 besök hos 
läkare och 2500 årligen hos psykolog. Utan att ha exakt statistik på åldersfördelningen kan jag 
säga att det handlar om väldigt lite intäkter, ganska mycket krångel och ett stort misslyckande 
för varje person som avstår från besöket på grund av kostnaden.  

Det kan inte finnas någon styreffekt av att ha avgiften, det finns inga risker för 
felprioriteringar om utgiften tas bort och det rör väldigt lite pengar varje år. Därför vill jag 
veta om den blågröna politiska ledningen är intresserade av att genomföra förslaget att ta bort 
denna avgift. Det är ett enkelt beslut göra ungdomsmottagningarna avgiftsfria i Västra 
Götalandsregionen.  

Med hänvisning till ovanstående vill jag ställa följande frågor 

 

1. Är ni i den blågröna politiska ledningen beredda att ta bort avgifterna även för besök 
till läkare och psykolog på ungdomsmottagningar?  
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